
 

     Hedegårdsskolen 08.10.2020 

 

Til Børne og Skoleudvalget 

 

Vedr. ændringer i styrelsesvedtægterne 

 

 

Skolebestyrelsen på Hedegårdsskolen er glade for, at få lov til at svare på denne høring vedr. 
ændring af styrelsesvedtægterne. 

 

De to første områder i styrelsesvedtægterne, hvor en præcisering af distriktsskolelederens 
rolle samt bilag 5, ressourcetildelingsmodellen, mener vi er en konsekvens af tidligere 
beslutninger. Derfor tager Skolebestyrelsen på Hedegårdsskolen disse tilretninger til 
efterretning. 

Bortfald af søskendegarantien mener vi, er en unødig begrænsning af det frie skolevalg. Det 
kan gøre det svært, at få morgendagens rutine og logistik til at lykkes. F.eks. et barn går i 2. 
klasse på Baltorpskolen. Barnet boede i distriktet, da barnet startede i 0. klasse. Nu skal 
familiens 2. barn starte, men familien er i mellemtiden flyttet til Magleparken og dermed i 
Hedegårdsskolens distrikt. Desværre er der ikke plads på Baltorpskolen, så familiens 2. barn 
skal gå på Hedegårdsskolen, da søskende garantien er stoppet.  

Skolebestyrelsen på Hedegårdsskolen finder derfor denne ændring, hvor søskendegarantien 
bortfalder meget uheldig.  

Ændringer i styrelsesvedtægterne under ”Retningslinjer for fordeling af elever, gældende for 
skoler på to matrikler” har skolebestyrelsen på Hedegårdsskolen af principielle grunde ingen 
mening om, da Hedegårdsskolen kun er en matrikel.  

 

På vegne af Hedegårdsskolens skolebestyrelse 

Henrik Rømer Nielsen 

Distriktsskoleleder


